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  ممخص الرسالة أو الأطروحة : 

واحدة من القضايا التي تعد القضية الكورية من القضايا الحيوية ذات الاهمية الكبيرة في التاريخ الحديث والمعاصر كونها 
جسدت الى حد كبير ، المواجهة والصدام الدولي في ما بين المعسكرين الشيوعي والغربي . وبما أن الدراسات التي تناولت 

خ كوريا الحديث والمعاصر ركزت عمى الحرب بين الكوريتين ولم تتطرق الى مجريات القضية الكورية بين عامي تاري
، الرٌ ادخ الي ذقسَم كورٍا واودلاع  ، والتي تعد من أصعب واحرج المراحل التي مر بها التاريخ الكوري 5491-5411

ز حري وقرىا الحاضز ، وجدخ الثاحثح أن دراسح السَاسح الأمَزكَح الحزب تَه اتىاء الشعة الواحد ، وٌو الرقسَم الذً اسرم

، الرٌ شكلد عاملاً مثاشزاً ورئَسَاً فٌ مجزٍاخ القضَح الكورٍح ، حافزاً للرصدً لموضوع الدراسح ذجاي القضَح الكورٍح 

 ج فٌ ٌذا الرقسَم . فٌ محاولح علمَح للرعزف علي طثَعح ذلك السَاسح ، ومدى الدور الذً ادذً الولاٍاخ المرحد
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Tittle of Thesis :  

American Policy towards Korean Issue 1945-1950 "A Historical Study" 

Abstract of Thesis :  

The Korean issue is regarded one of the vital and most important issues in modern and contemporary 

history which embodied the confrontation and international conflict in what is called "The Cold War" 

between the Communist and Western camps . 

Previous studies that dealt with the modern and contemporary history of Korea focused on war 

between the two Koreas and never tackled the Korean events and trends between 1945 – 1950 which 

is considered one of the hardest and most critical periods in Korean history that led to the division of 

Korea and the outbreak of war between its people, a division that continued till the present day. 


